
NovinyNovinyNoviny
č e s ko b u d ě j ov i c k é  r a d n i c e

č e r v e n 2 0 0 7 č í s l o  0 6 / r o č n í k  4 / d o  p o š t o v n í c h  s c h r á n e k  z d a r m a

� V ulici Oskara Nedbala bude 
možná působit plavecká škola

� Za cestování hromadnou 
dopravu zaplatíme více

� Žáků základních škol ubývá
� Vraky aut a černé skládky 

zatěžují rozpočet města

U V N I T Ř  L I S T U

Město hledá
nový směr

Letošní rok
je prvním z roz-
počtovacího ob-
dobí Evropské
unie, které potr-
vá až do roku
2013 a které na-
bízí České repub-
lice (a tedy i na-

šemu městu) mimořádné možnosti
čerpání dotací ze strukturálních
fondů, jaké se v dalších obdobích
už možná nebudou opakovat.
Podkladem pro podávání žádostí
bude nový strategický plán, který
vytyčí priority a obecný směr, kterým
se bude město v příštích letech
ubírat. Strategický plán nemůže být
zaměřen jen na čtyři roky jednoho
funkčního období, ale musí mít
mnohem širší přesah. Musí to být
dokument, který naznačí směr, kte-
rým se město bude ubírat bez rozdílu
na politické vedení radnice. Do
přípravy chceme zapojit co nejvíc lidí.
Kromě pracovních skupin, skláda-
jících se ze zástupců nejrůznějších
oborů, budou mít možnost se do jeho
tvorby zapojit i občané, protože pře-
devším z potřeb obyvatel města musí
strategický plán vycházet. Prvním
krokem k přípravě strategického
plánu je tedy zjištění potřeb obyvatel,
což provádíme rozsáhlým dotazníko-
vým šetřením – dotazníky naleznete
v tomto čísle Novin českobudějovické
radnice, další je možné vyzvednout si
na radnici. Jednotlivé fáze zpracování
plánu potom bude umožněno široké
veřejnosti diskutovat prostřednictvím
webových stránek města s tím, že
každá připomínka musí být ze strany
zpracovatele vyhodnocena.

Ivana Popelová, 
náměstkyně primátora

VEDENÍ MĚSTA PŘEDSTAVILO
PRIORITY DO ROKU 2010

Město zahájí jednání
o svém návrhu dálnice

Představitele Českých Budějovic čekají
v následujících týdnech a měsících nároč-
ná jednání o podobě dálničního obchvatu
kolem Českých Budějovic. Město chce, aby
dálnice byla šetrnější ke krajině i k lidem
více, než předpokládá původní návrh Ředi-
telství silnic a dálnic České republiky. Pro-
to město předložilo svůj návrh na technic-
ké řešení, které počítá se zahloubením dál-
nice, aby tolik neobtěžovala své okolí. 

„Ředitelství silnic a dálnic připustilo,
že náš návrh dálnice je realizovatelný, což
je jednoznačně pozitivní zpráva. Výhrady
mělo především k ceně, kterou náš návrh
zvyšuje asi o miliardu, a k některým díl-
čím technickým problémům, které však
nejsou neřešitelné. Jelikož dálnice v těsné
blízkosti Budějovic bude fungovat příští
desítky let, chceme ji rozhodně takovou,
aby co nejméně obtěžovala své okolí. Jed-
na miliarda není v celkových nákladech
na stavbu, které představují 80 miliard za

170 kilometrů dálnice, zase tak mnoho,“
poznamenal primátor Juraj Thoma.

Nyní čekají obě strany náročná jed-
nání, v nichž se rozhodne, jaké změny
ředitelství do projektu zahrne. Město na-
příklad navrhuje ve větší míře zakrýt do
přesypaného zářezu křížení dálnice s Ru-
dolfovskou ulicí, tunel pod Dobrovodskou,
vedení dálnice kolem Nových Hodějovic
v zářezu nebo úpravu mimoúrovňové kři-
žovatky Hodějovice tak, aby z ní nebylo
možné sjíždět do Novohradské ulice a tak
ji přílišně zatěžovat.

PPřřeehhlleeddnnoouu  mmaappuu  ss  nnaavvrržžeennýýmmii  zzmměě--
nnaammii  nnaalleezznneettee  nnaa  vvlloožžeennéémm  lliissttěě  ttěěcchhttoo
nnoovviinn..  DDáállee  ssee  ss  nnáávvrrhhyy  rraaddnniiccee  mmůůžžeettee
sseezznnáámmiitt  bbuuďď  nnaa  úúřřeeddnníí  ddeessccee  vvee  vvcchhoodduu
čč..  33  hhiissttoorriicckkéé  rraaddnniiccee,,  nneebboo  nnaa  wweebboovvýýcchh
ssttrráánnkkáácchh  mměěssttaa wwwwww..cc--bbuuddeejjoovviiccee..cczz..
KKoommpplleettnníí  sslloožžkkuu  tteecchhnniicckkééhhoo  řřeeššeenníí  ssii
llzzee  zzaappůůjjččiitt  kk  pprroossttuuddoovváánníí  nnaa  mmííssttěě  vv  IInn--
ffoorrmmaaččnníímm  cceennttrruu  mmaaggiissttrrááttuu  mměěssttaa..

Priority do roku 2010, mezi něž patří
nejen práce na projektech tzv. zanádražní
komunikace nebo propojení Strakonické
ulice s ulicí Milady Horákové, rozvoj letiště,
urychlení výstavby dálnice D3 nebo IV. že-
lezničního koridoru, ale i bezpečnost ve
městě, zvyšování kvality bydlení a jeho roz-
šiřování či rozvoj školství, představili v pro-
gramovém prohlášení radní města.

„Novinkou je stanovení termínů, kdy
chceme jednotlivé úkoly splnit. Považuji za
velmi důležité, aby prohlášení bylo skuteč-
ným závazkem vůči voličům a ne jen neur-
čitým deklatorním dokumentem. Také pro-
to jsme se snažili být v jednotlivých bodech
co nejkonkrétnější. Na podzim roku 2010
pak budou moci občané města srovnat rea-
litu s naším prohlášením a podle toho nám
ve volbách vystavit účet,“ přiblížil primátor
Juraj Thoma.

Prohlášení se skládá z deseti kapitol.
Hned v úvodu jsou řazená témata, jež rada
města vnímá jako zásadní: rozvoj města,
dobré hospodaření se svěřeným majetkem,
doprava a bezpečnost. Součástí je i nástin
hlavních investičních akcí.

„Jednou z priorit je vypracování nového

strategického a integrovaného plánu. Oba
jsou důležité pro vlastní rozvoj města a ná-
sledné načasování kroků. Slouží také jako
zásadní podklady pro čerpání dotačních ti-
tulů,“ uvedla náměstkyně Ivana Popelová.

„V prohlášení nechybí ani projekt, kte-
rý umožní obnovu kanalizace ve městě,
vznik domova důchodců nebo Freetime par-
ku pro mladé ve Stromovce,“ vypočítal sta-
nové priority další z náměstků  primátora
František Jelen a zmínil také zanádražní ko-
munikaci či propojení dvou sídlišť ulicemi
Strakonická a Milady Horákové.

Město bude i nadále investovat do škol-
ství. „Zachováme jako hlavní prioritu opra-
vy a údržbu školského majetku, jako tomu
bylo v minulém období, kdy byly do škol
investovány 242 miliony korun. Naší ambicí
je takové tempo obnovy udržet i nadále,“
doplnil náměstek Rudolf Vodička.

Radní s prohlášením předstoupili ve
čtvrtek 31. května před zastupitele a setkali
se s poměrně dobrou reakcí. Zastupitelé
ocenili nejen reálnost chystaných kroků a po-
třeb města, ale i termíny, kdy by mělo dojít
k realizaci. Připomínky měli ale k životní-
mu prostředí - Zeleným vadilo, že není tato

Na Den dětí – 1. června - dětem patřil Sokolský ostrov, kde na ně čekalo zábavné od-
poledne plné her nazvané Na Divokém západě. To oživila navíc i hudební pohádka
Otvírání studánek. Foto Petr Zikmund

problematika řešena v samostatně. Vedení
města však na životní prostředí nerezigno-
valo, jen jsou jednotlivá témata rozdělena
do více kapitol.

VVýýbběěrr  zz  pprrooggrraammoovvééhhoo  pprroohhllááššeenníí::

RRoozzvvoojj  mměěssttaa
- nový strategický plán (termín: 2008)
- zpracování integrovaného plánu rozvoje
města (termín: 2007)

HHoossppooddáářřsskkáá  ppoolliittiikkaa  mměěssttaa
- připravení projektu s využitím Operač-
ního programu Životní prostředí k obnově
rozsáhlé části kanalizačního řadu, včetně
doprovodných oprav komunikací (termín:
2008 - 2009)

LLeettiiššttěě  ČČeesskkéé  BBuudděějjoovviiccee
- pokusit se získat z Regionálního operač-
ního programu Jihozápad pro investiční
rozvoj v první etapě asi 500 milionů korun
(termín: průběžně) 

DDáállnniiccee  DD33
- dokončení dohadovacího řízení oponent-
ního technického posouzení stavby D3
podél východního okraje města, aby mohlo
být zahájeno územní řízení (termín: 2008)

VVnniittrroomměěssttsskkáá  ssiillnniiččnníí  ssííťť  
- připravení stavby tzv. zanádražní komu-
nikace do stadia pravomocných územních
rozhodnutí ve všech pěti etapách stavby
(termín: 2007)
- vytvoření finančních předpokladů pro pro-
pojení ulic M. Horákové a Strakonická s oče-
kávaným zahájením stavby v roce 2010
(termín: 2009)

DDoopprraavvaa  vv  kklliidduu
- podpora výstavby parkovacích domů v cen-
trální zóně města, realizace parkovacího
domu na nároží ulic F. A. Gerstnera a Goet-
hova (termín: 2008 - 2009)

BBeezzppeeččnnoosstt  vvee  mměěssttěě
-  řešení složité situace na sídlišti Máj zří-
zením okrskové služebny (termín: 2008)

RReeaalliizzaaccee  vveellkkýýcchh  iinnvveessttiiččnníícchh  aakkccíí
- urychlení rekonstrukce významné měst-
ské památky Masné krámy 
(termín: 2007)

Arpida získala finance na rehabilitační bazén
naše provozní prostředky použít na jiné
stejně důležité činnosti,“ řekl ředitel
Dětského centra Arpida Jiří Jankovský.

Finanční injekci od Nadačního fondu
Arpidě zprostředkoval primátor Českých
Budějovic Juraj Thoma, který s Veolií v té-
to záležitosti jednal a na podpoře Arpidy
se s ní dohodl. „Arpida je jedním z nej-
lépe fungujících zařízení na území města.
Zároveň velice dobře hospodaří a spravuje
svůj majetek a je proto minimálně závislá
na dotacích od města. Nadační fond Veolia
Voda se nemusí obávat, že by jeho přís-
pěvek nenašel dobré uplatnění. To, že Ar-
pida získala takového silného partnera, je
dobrá zpráva i pro město. Víme, že bude
o potřebné v péči Arpidy postaráno ještě
lépe,“ řekl primátor Thoma.

Nadační fond Veolia vnímá poskytnutí
finančního daru dětem jako samozřej-
most. „Jsme si vědomi toho, že pomoc po-
třebným je důležitá. Zvláště pak ve chvíli,
kdy jiná podpora – například ta od státu,
poněkud selhává,“ upozornila ředitelka
Nadačního fondu Veolia Eva Kučerová.

Dětské centrum Arpida je nestátním
zdravotnickým zařízením, které poskytuje
péči dětem s těžkým kombinovaným pos-
tižením. Arpida se snaží vytvořit pro své
klienty zázemí a investovat do rozvoje.

Nadační fond Veolia Voda poskytl fi-
nanční dar ve výši 150 tisíc korun Dět-
skému centru Arpida v Českých Budějo-
vicích. Peníze jsou určeny na provoz reha-
bilitačního bazénu.

„Jsme velmi rádi za pomoc Nadačního

fondu Veolia Voda, protože nám poskyt-
nutá finanční částka umožní minimálně
půlroční provoz bazénu, který je nezbytný
pro péči o naše děti v rámci vodoléčby. Dí-
ky pomoci Statutárního města České Bu-
dějovice a Nadačního fondu můžeme nyní

Na Máji přibude více
míst k parkování

Jedním z problémů, které trápí oby-
vatele největšího českobudějovického síd-
liště Máj, je bezpečné parkování. Studie,
která vznikla na základě ankety přímo
u občanů a má radním poradit, jak situaci
řešit, potvrdila, že sídlišti aktuálně chybí
až 750 míst ke stání.

„Toto číslo vzniklo poté, co se sečetly
všechny automobily, které parkovaly v roz-
poru s dopravními předpisy,“ vysvětlila
náměstkyně českobudějovického primáto-
ra Ivana Popelová. Zdůraznila, že lidem na
Máji hromadné parkování u silnice nevadí,
musí být ale bezpečné. Proto svá auta
nechávají stát co možná nejblíže u svých
domovů s pocitem většího zabezpečení. 

Odborníci v analýze radí, aby se město
při řešení problémů nedostatku parkova-
cích míst vydalo v první řadě cestou hlí-
daných hromadných parkovišť, které ak-
tuální deficit můžou pokrýt. Vytipovány
jsou dokonce už i místa, kde by mohla
vzniknout. Následně by se, po upřesnění
průzkumu a s ohledem na sociální vývoj
sídliště, přistoupilo k případnému budová-
ní parkovacích domů.

„První možností je lokalita u ulice
U Lesa, kde již parkoviště existuje. Lidé je

však vzhledem k relativní vzdálenosti od
panelových domů příliš nevyužívají. Proto
bychom je chtěli rozšířit a přebudovat na
parkoviště hlídané, o něž by už, podle ná-
zorů zpracovatelů studie, byl zájem,“ sdě-
lila náměstkyně primátora.

Dalším vhodným místem je prostor po-
dél ulice Evžena Rošického u výměníkové
stanice a při vyústění ulice Karla Štěcha.
„Vhodná je i plocha u obchodního domu
Penny market. Umístění je zde ideální,
neboť se nachází přímo ve středu sídliště.
Je také otázkou, zda bychom mohli vstou-
pit s Penny marketem v jednání o tom,
zda by lidé nemohli jejich parkoviště vyu-
žívat k večernímu či nočnímu parkování,“
nastínila Popelová další možné varianty,
jak potíže s parkováním vyřešit. Připomí-
ná však, že studie je zatím ve fázi analýzy
a konečné návrhy a harmonogram reali-
zace budou projednány v radě města do
konce prázdnin.

Pokud rada města navržená opatření
schválí, začala by se tato hlídaná parko-
viště budovat zřejmě v roce 2008. Mezitím
bude pokračovat proces realizace roz-
šíření odstavných míst podél komunikací
v místech, kde je to možné.

Šek řediteli Arpidy Jiřímu Jankovskému (uprostřed) předával primátor Českých Budě-
jovic Juraj Thoma (vpravo) společně s generálním ředitelem 1. JVS, a.s. Jiřím Heřmanem
(vlevo). 

Plný text programového prohlášení rady
města naleznete na webových stránkách
wwwwww..cc--bbuuddeejjoovviiccee..cczz v červené sekci - SSttaa--
ttuuttáárrnníí  mměěssttoo  aa  VVoolleennéé  oorrggáánnyy//RRaaddaa  mměěssttaa..
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Sociální sloupek

Žáků, kteří navštěvují českobudějovic-
ké základní školy, rok od roku ubývá. Za-
tímco před pěti lety měly České Budějovice
10 063 školáků, do letošního roku nastou-
pilo již jen 8 172 žáků. To je pokles o téměř
dva tisíce. Ukazuje se proto, že optimaliza-
ce sítě základních škol, která odstartovala
1. zářím 2005, byla správná.

Razantní úbytek dětí na základních
školách je ještě více znatelný při porovnání
s počtem žáků v polovině devadesátých let
minulého století, kdy školy navštěvovalo
téměř 12 tisíc školáků. To je rozdíl se škol-
ním rokem 2006/2007 o téměř čtyři tisíce.
Tehdy ale byla využita kompletní kapacita
českobudějovických škol a v jedné třídě
bylo až 36 žáků.

„Bohužel optimistický není ani výhled
do budoucnosti. Podle předpokladů bude
k 1. září 2011 chodit do základních škol
v krajském městě zhruba 6500 žáků, i když
díky rostoucí demografické křivce můžeme
být dnes trochu optimističtější a počítat
s tím, že k tomuto datu bude školy navště-
vovat oproti odhadu více školáků, maxi-
málně však 7000 dětí. To je ale stále o pět
tisíc méně než v polovině devadesátých
let,“ uvedl náměstek Rudolf Vodička.

Úbytek způsobuje hlavně vysoký rozdíl
mezi přijatými prvňáčky a odcházejícími
žáky z devátých tříd. Vyšší porodnost, kte-
rou hlásí nemocnice, není tak významná,
aby tento nepoměr zásadně změnila. Jen
pro příklad ve školním roce 2003/2004
nastoupilo do prvních tříd 828 dětí, odešlo
však 1176 žáků. Pro rok 2007/2008 se
předpokládá přijetí 868 žáčků, odejde ale
1055 deváťáků.

Masivní pokles žáků znamená i úbytek
míst pedagogických pracovníků. V důsled-
ku optimalizace, kdy byly sloučeny základ-
ní školy Oskara Nedbala s Emy Destin-
nové, Nerudova s Čéčovou a Baarova se ško-
lou Nová, bylo zrušeno na 34 úvazků.
„Vzhledem k dalším organizačním změ-
nám předpokládáme, že k 1. září 2007 odej-
de dalších asi 10 pedagogů,“ konstatoval
náměstek pro školství Vodička.

Těší jej, jak se daří využívat uvolněné
prostory. „V prvé řadě se snažíme volné
třídy přeměňovat v odborné učebny na-
příklad pro výuku jazyků, fyziky nebo
chemie a hlavně informatiky. S tímto
předmětem, který je náročný na prostor,
nebylo při projektech vůbec počítáno,“
poznamenal Vodička, podle kterého se daří
prostory také pronajmout jiným školským
subjektům, zejména vyššímu školství, kde
úbytek studentů zatím není registrován.

Celou budovu bývalé školy v Kněž-
ských Dvorech, která byla dříve součástí
Základní školy Nová, město pronajalo
Vysoké škole evropských a regionálních
studií, jeden pavilon v bývalé Základní
škole Emy Destinnové využívá Jihočeská
univerzita a od 1. září odbor školství před-
pokládá, že pronajme tři volné třídy na ZŠ
Máj II soukromému gymnáziu EDUCAnet.

„Cílem těchto pronájmů je efektivní
využívání volných prostor, na druhé straně
v případě nějakého nárůstu počtu žáků, by
neměl být problém smlouvy vypovědět
a prostory opět používat pro potřeby česko-
budějovických škol,“ dodal náměstek pri-
mátora Rudolf Vodička.

Žáků na základních
školách stále ubývá

MHD podraží, ale na základní
jízdenku se bude jezdit déle

Zázemí pro
poskytování terénní

sociální práce
Téměř rok realizace projektu

nazvaného Intervenční programy pro
skupiny osob ohrožených sociální

exkluzí má za sebou odbor sociálních
věcí magistrátu města spolu

s realizačními partnery – Městskou
charitou České Budějovice
a Salesiánským střediskem

mládeže – domem dětí a mládeže.
Finanční prostředky EU

prostřednictvím Společného
regionálního operačního programu

pomohly na území města vybudovat
zázemí pro poskytování terénní
sociální práce – nízkoprahová

zařízení pro děti a mládež, založily
pracovní týmy sociálního streetu

pracujícího ve vybraných lokalitách
města, zejména na sídlišti Máj 

a v okolí ubytovny pro neplatiče
Trival. Vybudovaná nízkoprahová

zařízení za necelý rok činnosti
přivítala několik stovek dětí

a mládeže ze sociálně slabých rodin,
převážně mladých Romů, kterým

poskytla pomoc při přípravě do školy
a při přípravě na povolání,

součástí programů byla
i nabídka rodinné výchovy

a iniciace volnočasových aktivit.
Pracovníci dále poskytli stovky
odborných konzultací zejména

v oblasti sociálně právní,
zaměstnanosti a v oblasti povinné

školní docházky dětí. Patrně
největší úspěch byl zaznamenán

u prokazatelného zlepšení pravidelné
školní docházky dětí do základních
škol a ve velkém množství případů
nastavení a posilování velmi dobré

komunikace a spolupráce pracovníků
projektu nejen s klientem, ale i se
všemi členy rodiny klienta, včetně
přijetí rady nebo konkrétní pomoci. 

PPaavvllaa  MMiikkššááttkkoovváá
vedoucí odboru sociálních věcí
českobudějovického magistrátu

tteelleeffoonn::  338866  880011  660011

Vraky aut a černé skládky
zatěžují rozpočet města

Zásadní změnu tarifu jízdného v měst-
ské hromadné dopravě v Českých Budě-
jovicích s platností od 1. září schválila ra-
da města. Jízdné sice podraží v průměru
o více než jednu třetinu, zato se ale ces-
tujícím zvýší jízdní doba u základní časové
jízdenky a bude pokračovat i nadále mo-
dernizace vozového parku i zázemí provo-
zu, které mají na vyšší komfort cestování vliv.

„Pro cestující není zdražení sice dobrou
zprávou, musíme si ale uvědomit, že za
poslední čtyři roky se cena jízdenek ne-
měnila, i když náklady na provoz neustále
stoupaly. České Budějovice  tak obsadily,
co se městské hromadné dopravy týče,
v porovnání ceníků s obdobně velkými
městy spodní příčky. Například průměrná
cena měsíční jízdenky v ČR je 319 korun,
u nás byla jen 269 korun,“ zdůvodnil zvý-
šení cen manažer pro ekonomiku a obchod
Dopravního podniku města České Budě-
jovice Bohumil Matouš.

Navíc město podle jeho dalšího vyjád-
ření v období 2003 až 2006 do MHD vložilo
405 milionů korun investičních prostředků,
z toho přímo na vozy bylo použito na 211
milionů korun. „Pořídili jsme celkem 36
moderních, nízkopodlažních a ekologicky
šetrných vozidel. Podařilo se nám také
vybudovat novou trolejovou trať v Pekáren-
ské ulici a modernizací prošel i centrální

dispečink,“ doplnil manažer.
Zdůraznil, že prodloužení jízdní doby

u základní časové jízdenky z 10 na 20 mi-
nut si v podstatě vyžádali sami cestující.
„V této kategorii jízdného bylo skuteč-
ně nejvíce připomínek, protože doba jízdy
10 minut byla podle klientů velmi krát-
ká a nepraktická pro dopravu ve městě,“
vysvětlil ještě.

Právě ale cestující se základní jízden-
kou pocítí zdražení nejvíce. Cena totiž
stoupne ze současných osmi korun za 10
minutovou jízdu na 12 korun za 20 minu-
tové cestování. Cena za časovou předplatní
jízdenku v první zóně stoupne o 35 pro-
cent ze současných 269 korun na 365
korun. 

„Odhadujeme, že zvýšení cen by mělo
přinést asi 24 miliony korun navíc, které
posílí rozpočet města a mohou být smě-
řovány  na další rozvoj hromadné dopra-
vy,“ sdělila náměstkyně primátora Ivana
Popelová. 

Uvedla, že dopravní podnik nehospo-
daří vůbec špatně. Dotace z města byly
dokonce v loňském roce o sedm milionů
korun nižší, než se původně počítalo. „Hlav-
ním důvodem zdražení jízdného je sku-
tečně objektivní zvyšování nákladů na pro-
voz,“ uzavřela Popelová.

Nejprve musíme stanovit, kdo je maji-
telem stromu, který má být pokácen. Jedi-
ně on (a nebo jeho určený zástupce) může
žádat o pokácení. Pokud se jedná o práv-
nickou osobu, tak ta musí vždy kontak-
tovat příslušný orgán ochrany přírody
a krajiny, což je pro České Budějovice
a okolí odbor ochrany životního prostředí
českobudějovického magistrátu. Žadatel
vyplní tiskopis a je s ním zahájeno
správní řízení. Výsledkem je potom roz-
hodnutí, na jehož základě je kácení buď
povoleno nebo naopak zamítnuto. V pří-
padě povolení kácení má majitel povin-
nost náhradní výsadby, kterou mu určíme.

Pokud chce strom pokácet fyzická oso-

ba, musí nejprve zjistit, zda strom nemá
ve výšce 1,3 metru obvod 80 centimetrů
a více. Pokud ano, pak musí projít stejným
postupem jako právnická osoba. Pokud je
obvod stromu užší, stačí záměr kácení na
odboru ochrany životního prostředí ozná-
mit 15 dní předem. Když se mu v tomto
termínu žádný z našich pracovníků ne-
ozve, může zahájit kácení.

Musím ještě dodat, že důvody pro po-
kácení stromu jsou jasně uvedeny v zá-
koně o ochraně přírody a krajiny a nejed-
ná se tedy pouze o posouzení úředníkem!
Jedním z důvodů je například špatný
zdravotní stav stromu, který může ohrozit
zdraví, životy nebo majetek.

Bývalý primátor
se stal radním
Bývalý primátor Českých Budějo-

vic Miroslav Tetter (KDU-ČSL, ve funkci
1998-2006), který z vedení radnice
odešel po loňských komunálních vol-
bách, zasedne opět v radě města. Na-
hradil tu dalšího člena KDU-ČSL Jaro-
míra Talíře, který se nyní naplno věnuje
práci 1. náměstka ministra kultury.
O výměně rozhodli 31. května zastupitelé.

Potřebuji pokácet strom. Jak na to?
Na často kladené dotazy odpovídá Svatopluk Mika, 

vedoucí odboru ochrany životního prostředí.

Budování přechodů
rozděluje občany

Budování bezpečných přechodů přes
silnice u českobudějovických škol překva-
pivě rozděluje občany na dva tábory – na
jejich zastánce a odpůrce. Vznik přechodů
s ostrůvky uprostřed tak provázejí petice
na obou stranách.

„Je to skutečně velmi ožehavé téma. Na
zamýšleném přechodu v Hodějovicích
mohu ukázat, jak je situace složitá a někdy
i nepřehledná. Zatímco jedna skupina lidí
si přechod ke škole vyžádala, té druhé se
to nelíbí a nyní se obě skupiny střetávají.
Vznikají petice a to stěžuje velmi podstat-
ně samotný vznik přechodu s bezpečnost-
ními prvky,“ upozornil náměstek primá-
tora František Jelen.

Poznamenal, že město chtělo původně
bezpečné přechody, které by byly opatřeny
například ostrůvky, vybudovat v rámci
programu Bezpečná cesta do škol, který
vznikl i v součinnosti s řediteli, pedago-
gickým soborem, rodiči i žáky škol.

Vybráno bylo několik přechodů. Výběr
se pak zúžil na tři. Dva na Rudolfovské uli-
ci. Ten ve Vrátě v místě U Pily podpořila
dokonce i petice za vybudování poté, co tu
došlo ke sražení dítěte při cestě do školy.

„Další má vzniknout u křižovatky ulici
Rudolfovská a Lipenská u Církevní základ-
ní školy. Zde se trochu dostáváme do koli-
ze s investorem, který na druhé straně sil-
nici chce vybudovat obchodní pasáž Černý
pelikán. Věc budeme muset řešit,“ nastínil
náměstek a zdůraznil, že město se nachází
ve velmi složité situaci.

Musí dbát na to, aby cesta dětí do škol
byla co možná nejbezpečnější a po trase
nečíhaly na školáky záludnosti, na druhou
stranu se však musí stejně vážně zabývat
názory lidí, kteří například s přechody
souhlasí, ale odmítají již ostrůvky. V něk-
terých případech si je nepřejí vůbec. „Je
třeba proto přechody budovat s velkým
rozmyslem a znalostí věci,“ dodal Jelen.

Od 5. do 7. června se v Galerii Na dvorku
v Hroznové ulici uskutečnily velmi ob-
líbené Tvůrčí dílny, při nichž se zájem-
ci mohli seznámit s lidovými řemesly
a zručností tvůrců.        Foto Petr Zikmund

Jeho Excelence Qazim Tepshi, velvyslanec Albánské republiky v ČR, přicestoval vůbec
poprvé na oficiální návštěvu do jihočeské metropole. „Z Haškovy knihy Osudy dobrého
vojáka Švejka jsem se dozvěděl, že všechny cesty vedou do Českých Budějovic a musím
přiznat, že tento téměř národní hrdina je nám velmi sympatický,“  prozradil velvyslanec.

Foto Petr Zikmund

Stoupající počet vraků aut, které lidé
nechávají zaparkované v ulicích, a lik-
vidace černých skládek zatěžují měst-
ský rozpočet každým rokem zcela zby-
tečně. Své o tom ví vedoucí odboru
správy veřejných statků Vladimíra
Hrušková.

„Černé skládky likvidujeme pravi-
delně okamžitě poté, co se o nich doz-
víme. Ročně nás však tato práce stojí
více než milion korun. Tyto peníze
bychom přitom mohli použít daleko
lépe. To si však lidé neuvědomují,“
vysvětlila Hrušková.

Nejčastějšími lokalitami výskytu
černých skládek jsou aglomerace vel-
kých sídlišť, ale i relativně málo frek-
ventovaná různá zákoutí, například
garáže v ulicích Nádražní, Suchomel-
ská a Okružní. Vůbec nejhorší je situace
v českobudějovickém sídlišti Máj, kon-
krétně v ulicích V. Volfa, M. Chlajna a J.
Bendy. Tady jsou černé skládky v po-
době rozbitého nábytku, nefunkčních
ledniček, televizí a různého harampádí,
které lidé odkládají hlavně vedle kon-
tejnerů, pravidelně dvakrát týdně.

Město ve spolupráci s městskou policií
proto zahájilo zvýšenou frekvenci kontrol.
„Zatím se nám totiž v těch anonymních
sídlištích, ale i ve zmíněných zákoutích
nedaří vypátrat konkrétní viníky, a to by
se mělo změnit. V případě jejich dopadení
a prokázání přestupku jim hrozí sankce ve
výši až padesát tisíc korun,“ připomíná

vedoucí oddělení odpadového hospodář-
ství Aleš Mikšátko.

Další velký problém podle Hruškové
představují autovraky, kterých rok od
roku na komunikacích ve městě při-
bývá. „Potíže působí i legislativa, proto-
že podle zákona musíme na takto
opuštěný automobil nahlížet jako na
cennou věc. To znamená, že vlastník
vraku na výzvu vlastníka komunikace
má ze zákona dva měsíce na jeho
odstranění, neučiní-li tak, pak vlastník
komunikace odstraní a zlikviduje vrak
na náklady jeho vlastníka. Automobil
mezitím blokuje parkovací místo, hyzdí
okolí a představuje určité nebezpečí,“
nastínila vedoucí odboru Hrušková.

Není neobvyklé, že mnozí lidé si
pořizují automobil už s tím, že z něj
použijí jen část dílů a zbytek nechají
zaparkovaný na ulici – to je například
nyní u Základní školy Oskara Nedbala
a v okolí, kde jeden člověk vlastní hned
několik vraků. 

Dochází tak ke zneužívání služeb
města a tito občané počítají s tím, že
vrak bude automaticky odklizen. „Vy-
cházím z reality, kdy vraky tvoří pře-
devším automobily, které nejsou a nik-
dy nebyly zavedeny v evidenci vozidel
a vlastníkem je neznámá osoba. To nez-
namená nic jiného, než že není, po kom
vymáhat náklady na likvidaci vraku.
Tyto náklady jdou pak k finanční tíži
města,“ dodala Hrušková.

Ilustracni foto Petr Zikmund
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Dnešní otázka zní: Kdy jela ve městě tramvaj poslední řádnou jízdu?Dnešní otázka zní: Kdy jela ve městě tramvaj poslední řádnou jízdu?
Na výherce čeká mimo jiné kniha Milana Bindera Věže a věžičky Českých Budějovic aneb nejen Praha je stověžatá s jeho
vlastnoručním podpisem.     
Správná odpověď na otázku z květnového vydání je: Jirsíkův národní dům na Lannově třídě byl postaven v r. 1928.  
Výhercem je: paní Čerklová D., Dělnická 23, 370 06 České Budějovice
Odpovědi zasílejte do 10. následujícího měsíce na adresu: Magistrát města České Budějovice, Nám. P. Otakara II. č. 1, 2,
nebo e-mailem na adresu posta@c-budejovice.cz. Odpovědi můžete také telefonovat na číslo: 386 803 003.

14. STARÁ NEMOCNICE
V letech 1827 až 1829 byla za Mlýn-

skou stokou (za Vídeňskou bránou, kte-
rá ještě v té době stála na svém místě)
městská nemocnice. Dvoupatrová klasi-
cistní budova podle projektu městského
stavitele Josefa Bednaříka tvořila zdařilý
plynulý přechod z Vídeňské ulice na
Senovážné náměstí. Nemocnici nejprve
spravovali podle statutu zástupci města,
lékařů a církve. Od roku 1850 se stala
nemocnice veřejnou a správu převzala
Kongregace milosrdných sester Karla
Boromejského. Kolem roku 1900 měla
nemocnice 6 lékařů, porodní asistentku
a kapacitu 80 lůžek. Personál tvořily
milosrdné sestry od Karla Boromejské-
ho. Předtím, než byla stará nemocnice
postavena, sloužil k tomu účelu špitál

sv. Václava. Vojsko mělo svou vojenskou
nemocnici na Linecké třídě. Rychle ros-
toucímu městu na začátku 20. století ne-
mocnice u Mlýnské stoky nestačila. (Ve
městě ovšem bylo 25 až 30 soukromých
lékařů a 20 až 30 porodních bab.) Nová
nemocnice se začala stavět na Lineckém
předměstí v roce 1912 podle projektu
Josefa Kneissla. Pro veřejnost byla otev-
řena v roce 1914.

Stará nemocnice byla poté zbořena
a srovnána se zemí. K zániku staré ne-
mocnice přispěla nevýhodná poloha
z hlediska hygieny v centru města.
Nehledě na to, že v nových sanatoriích
Bohumila Růžičky a Jindřicha Říhy byla
péče o nemocné modernější. Objekt sta-
ré nemocnice však vyloženě nepřeká-
žel. V tom čase měla o atraktivní místo

zájem církev pro stavbu katedrály. Do-
konce již byl vypracován projekt novog-
tické katedrály, která by odpovídala síd-
lu biskupa, ale církev měla finanční
problémy, začala 1. světová válka, takže
nakonec v roce 1915 v místech, kde mě-
la stará nemocnice zahradu, byla zaháje-
na stavba hlavní pošty. Dne 4. 8. 1918 by-
la pošta uvedena do provozu. Kompletní
poštovní a telegrafní provoz se do nové
pošty stěhoval ze staré pošty na náměstí
až do roku 1923. Budova hlavní pošty
byla původně menší. Na současném
snímku je vidět přistavěná část hrana-
tých tvarů směrem k Mlýnské stoce (do-
le má hranaté podloubí). 

Připravuje odbor územního plá-
nování a architektury, Milan Binder
a Jan Schinko.

Víte, že...
…náměstí Přemysla Otakara II.

v Českých Budějovicích se původně na-
zývalo jednoduše Náměstí nebo také
Rynek? Sloužilo již od založení města
jako základní orientační bod, místo pro
konání trhů, světských i církevních slav-
ností, poprav a podobně. Jde o jedno
z největších náměstí střední Evropy,
které tvoří téměř dokonalý čtverec o roz-
měrech 133 x 133 metrů. V minulosti se
tu scházela českobudějovická společ-
nost k pravidelným podvečerním pro-
cházkám. V průběhu 20. století zažilo
náměstí nemálo demonstrací, bylo ně-
kolikrát svědkem zániku i zrodu demo-
kracie. I dnes je náměstí turisticky vy-
hledávané, v kavárnách a restauracích
lze příjemně posedět a mladí si u kašny
dávají schůzky.

Z m i z e l é  B u d ě j o v i c eZ m i z e l é  B u d ě j o v i c e

Zajímavé osobnosti města
Hejtman Jan Zahradník

Nejvíce bytů se staví 
v Českých Budějovicích

V roce 2006 byla v Jihočeském kraji
zahájena výstavba 2 689 bytů, zatímco zko-
laudováno bylo 1 908 bytů. Počet rozes-
tavěných bytů se od roku 1994 neustále
zvyšuje, k 31. 12. 2006 bylo na území kraje
rozestavěno již víc než 15 tisíc bytů.

Uvádí to Český statistický úřad České
Budějovice na svých internetových strán-
kách s tím, že více než třetina ze zaháje-
ných bytů (37 %) připadala právě na okres
České Budějovice, kde byla rovněž vysoká
intenzita zahajování bytové výstavby.

V přepočtu na tisíc obyvatel bylo v ok-
rese České Budějovice zahájeno 5,4 bytu.
Ještě vyšší intenzitu ale měli v okrese Pra-
chatice - 6,0 bytu. Na druhé straně nejnižší
intenzita zahajování staveb bytů byla v ok-
rese Tábor, v přepočtu na tisíc obyvatel  2,6
bytu. V tomto okrese bylo rozsáhlejší
zahajování v předcházejících letech, napří-
klad v letech 2002 – 2005 byly zahajovány
ročně zhruba 4 byty na tisíc obyvatel.

Také v počtu dokončených bytů připadl
na okres České Budějovice nejvyšší podíl
z kraje – 45 %. Okres měl rovněž nejvyšší
intenzitu dokončování bytů - v přepočtu na
tisíc obyvatel 4,8 dokončených bytů.

Druhá nejvyšší intenzita dokončování
bytové výstavby byla zjištěna v okrese Jin-
dřichův Hradec - 3,5 bytu na tisíc obyvatel.
Naproti tomu nejméně bytů na tisíc oby-
vatel bylo dokončeno v okresech Písek 1,1
a Strakonice 1,4 bytů.

Z hlediska regionálního připadá domi-
nantní postavení na okres České Budějo-
vice a toto postavení se dále posílilo. Zatím-
co v období 1997 – 2001 byl počet dokonče-
ných bytů v okrese České Budějovice do
jisté míry srovnatelný s Táborem a okres
měl až 3. nejvyšší intenzitu výstavby, v le-
tech 2002 – 2006 se zde počet dokonče-
ných bytů zdvojnásobil a intenzita dokon-
čování bytů již byla z okresů nejvyšší.

Zastupitelé delegovali zástupce
do valných hromad společností

Tři zástupce delegovali zastupitelé na
valné hromady společností Jihočeské letiš-
tě České Budějovice, .A.S.A. České Budějo-
vice a Teplárna České Budějovice.

Všechny valné hromady se uskuteční
do konce června a  projednají vesměs účet-
ní uzávěrky za rok 2006, což jim ukládá
obchodní zákoník. „Valné hromady Jihočes-
kého letiště se zúčastní náměstek Rudolf
Vodička. Na valnou hromadu Teplárny Čes-
ké Budějovice zastupitelstvo delegovalo
předsedu finančního výboru Vladimíra Brů-
hu,“ sdělila náměstkyně Ivana Popelová.

Poznamenala, že valné hromady spo-

lečnosti .A.S.A. bude přítomen náměstek
František Jelen. „Kromě běžných účetních
záležitostí bude jedním z bodů odvolání
Jiřího Trachty, který byl zástupcem města
ve funkci člena dozorčí rady společnosti.
Pan Trachta není zastupitelem a komuni-
kace s náměstky a příslušnými odbory je
velmi problematická. Domníváme se, že
město by mělo prostřednictvím svých zás-
tupců získat podrobnější informace o hos-
podaření společnosti. Jako nového nástup-
ce navrhujeme zvolit Ivana Mánka,“ doda-
la Popelová.

RNDr. Jan Zahradník je již druhým volebním
obdobím hejtmanem Jihočeského kraje a stabilně patří
k nejpopulárnějším hejtmanům v České republice.
Většinu života působil jako středoškolský profesor
matematiky a fyziky. Od roku 2000 je ve vedení kraje.
Narodil se sice v Českých Budějovicích, ale dětství
prožil v Hluboké nad Vltavou. Jak uvádí, pokud si má
vybrat, zda se cítí být „Budějčákem“ nebo „Hlubočá-
kem“, odpovídá, že ze všeho nejvíc Jihočechem. Jan
Zahradník je i českobudějovickým zastupitelem.

Na části pozemku Základní školy Os-
kara Nedbala, která se nachází mezi síd-
lišti Máj a Vltava, možná vznikne plavecký
areál s bazény. Přes léto by jej mohla
využívat i veřejnost a ne jen plánovaná
Plavecká škola.

Informoval o tom náměstek českobu-
dějovického primátora Rudolf Vodička
poté, co se na ředitele zdejší základní školy
a následně i na něho obrátil jeden z česko-
budějovických podnikatelů se záměrem
vybudovat u školy dva bazény. „Vše by by-
lo v režii podnikatele, který má zpracova-
ný projekt a jediné, co mu chybí, jsou po-
zemky. Při jednání rady města jsme proto
tento záměr podpořili,“ sdělil Vodička.

Nápad zřídit Plaveckou školy s bazény
mezi dvěma nejhustěji osídlenými oblast-
mi krajského města, v nichž žije na 40 ti-

síc obyvatel, dostal podnikatel poté, co
před časem hledal pro svoje děti výuku
plavání v nejbližším okolí. Plavecká škola
by podle podnikatele měla být zaměřena
na výuku plavání pro děti do 12 let. Vý-
cvikem by tu mohly projít i děti z mateř-
ských škol a přes léto hlavně rodiny s dět-
mi z okolí, které musejí za koupáním do-
jíždět až do centra města.

Vzniknout by tu měly dva bazény o ve-
likosti 20 x 5 metrů a 6 x 3 metry. „Osobně
této myšlence fandím, protože koupaliště,
i když toto bude velmi malé, oběma sídliš-
tím citelně chybělo. Zaměřeno však bude
hlavně na rodiny s dětmi, kterých žije
v okolí více než dost. Příliš mnoho prosto-
ru pro společnou regeneraci však mezi
panelovými domy nemají. Toto by byla pro
ně velká příležitost,“ doplnil Vodička.

V ZŠ Oskara Nedbala 
se možná bude plavat

Budějovičtí si váží úspěchu 
našich volejbalistů

Obyvatelé Českých Budějovic nejsou
lhostejní k letošnímu úspěchu volejbalistů
Jihostroje, kteří dokázali vyhrát extraligu
a po pěti letech se stali mistry České
republiky. Dokázali to nejen přímo v hale,
která byla při finálových zápasech doslova
našlapaná, ale i na květnovém zastupitel-
stvu, při němž jim zastupitelé schválili
celkem dvě dotace v souhrnné výši 600
tisíc korun.

„Jako ocenění jejich úspěchů jsme
klubu věnovali 100 tisíc korun. Dalších
500 tisíc korun obdrží Jihostroj jako dotaci
na účast v nejprestižnější volejbalové
soutěži v Evropě - Lize mistrů,“ pozname-
nal náměstek primátora Rudolf Vodička.

Zdůraznil, že účast v evropské soutěži
není pro Jihostroj levnou záležitostí. „Klub

přijde soutěž na tři až čtyři miliony korun,
což je částka, která se hledá v ročním de-
setimilionovém rozpočtu klubu jen těžko.
Vážíme si ale, že volejbalisté budou Čes-
ké Budějovice reprezentovat a doufáme, že
tímto příspěvkem vybídneme i ostatní
sponzory k činnosti,“ dodal Vodička.

Volejbalisté se ve čtvrtek 31. května
setkali v obřadní síni českobudějovické
radnice se všemi zastupiteli. Přinesli jim
ukázat zlaté medaile a pohár vítězů ex-
traligy. Primátor Juraj Thoma od nich
obdržel podepsaný dres a míč. „Nestává se
často, že tato síň hostí pravé mistry. Vy
jimi jste. Jsem skutečně rád, že nosíte na
dresech znak města, a tím reprezentujete
České Budějovice,“ řekl Thoma hned na
úvod setkání. 

Českobudějovický primátor Juraj Thoma blahopřál vítězným volejbalistům a prohlédl
si jejich zlaté medaile. Více v článku dole. Foto Petr Zikmund

Město zůstane i nadále 
správcem hřbitovů

Jelikož městská příspěvková organiza-
ce Veřejné služby České Budějovice zajiš-
ťovala po změnách v minulém roce pouze
služby související s pohřebnictvím, roz-
hodli městští radní a následně zastupitelé
o změně názvu.

Veřejné služby zanikají a přejmenují se
na Pohřební ústav. „Tím chceme všem oby-
vatelům jasně říci, že tento podnik zahr-
nuje všechny služby související s pohřbí-
váním. Nic jiného. Nad názvem jsme dlou-
ho diskutovali a nakonec jsme zvolili ten,
který je zmiňován dokonce i v platných
normách,“ sdělila náměstkyně českobudě-
jovického primátora Ivana Popelová.

Zdůraznila, že pro občany se kromě
názvu nic nemění. Společnost zůstává
nadále městská. „Ponecháváme si tuto část
bývalých Veřejných služeb. Domníváme
se totiž, že by nebylo dobré pouštět do
tohoto velmi citlivého odvětví volný trh,“
konstatovala náměstkyně a doplnila, že
organizace v současné době funguje bez
větších potíží. Je soběstačná a je schopna si

vytvořit rezervní fond na opravy či nutné
investice.

Její vedení nyní řeší, co s ohradní zdí
na hřbitově svaté Otýlie, která je kulturní
památkou. Zeď byla postavena jako oby-
čejná ohradní zeď bez posílené nosnos-
ti, jelikož je ověšená náhrobky, bortí se
a vzhledem k památkové ochraně ji nelze
opravit jinak, než do současného para-
metru. „Bohužel v dávné minulosti dochá-
zelo k tomu, že se náhrobky na zeď věše-
ly bez nějakého povolení a statického
posouzení, protože vztahy mezi uživa-
telem a provozovatelem nebyly nastaveny.
To dokonce vede ke sporům, kdy si
vlastníci takto zavěšených náhrobků
stěžují, že jsou náhrobky poškozovány
bortící se zdí a vymáhají náhrady. Proto
jsme v rámci nového provozního řádu
schválili práva a povinnosti vlastníků
hrobových míst i provozovatele. Tím
zamezíme divokému zavěšování náhrob-
ků,“ uzavřela Popelová.

Děti si mohou
hrát se salesiány 

Děti na českobudějovickém sídlišti
Máj mohou využít ve volném čase služ-
by Salesiánského střediska mládeže. To
systematicky realizuje volnočasové ak-
tivity pro děti přímo na sídlišti Máj už
od roku 2005.

„Děti mohou kdykoli během odpo-
ledního programu přijít a dle zájmu se
zapojit do různých volnočasových ak-
tivit. Přístup mají všechny děti od šesti
do čtrnácti let, hoši i dívky. V loňském
roce nás za tímto účelem navštívilo
zhruba 30 dětí,“ řekla Eliška Mařáčko-
vá, vedoucí volnočasových aktivit na síd-
lišti Máj. Podle ní přicházejí děti organi-
zované v jiných volnočasových aktivi-
tách, ale i ty, které neorganizované. „Pro-
pojení organizovaných a neorganizova-
ných dětí se ukázalo jako vyhovující
a motivující zároveň,“ řekla Matičková. 

Pro rok 2007 byly aktivity střediska
ve formě projektu „Každý si může
hrát...“ finančně podpořeny prostředky
Statutárního města České Budějovice.  
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Projektové financování regenerace bytových domů 
Nabízíme úplnou a profesionální správu Vašich nemovitostí.
Zabezpečíme Vám rovněž i zpracování komplexního programu
„Regenerace panelových a bytových domů na klíč s možností
využití státních dotací“. 
Pomůžeme Vám efektivně projít celým procesem REGENERACE

VAŠEHO DOMU od:
- posouzení technického stavu objektu

(energetický audit, projekt) 
- zajištění optimálního způsobu financování úvěru
- pomoci při získání státních dotací na financování 

oprav (dotační program PANEL)
- zajištění stavebního řízení 

a vydání stavebního povolení
- zajištění výběrových řízení na dodavatele 

stavebních prací s následnou průběžnou kontrolou 
jejich provedení - stavebně technický dozor či dohled

- další poradenská činnost
Po celou dobu splácení úvěru Vám budeme napomáhat odborným
poradenstvím při řešení Vašich požadavků a problémů. 

Motto: „Renovace budovy Vám zajistí nejenom lepší kvalitu života, ale také
zvýšenou hodnotu nemovitosti na trhu a hlavně nižší účty za energii.“

Nejtěžší je se rozhodnout... 
ostatní můžete klidně nechat na nás!

VVííttee,,  pprroočč  jjee  nněěkkddyy  

vvooddaa  zz  kkoohhoouuttkkuu  bbíílláá??

1. JVS a.s.

Váš provozovatel vodovodů a kanalizací

Severní 8/2264, 370 10 České Budějovice
nepřetržitá havarijní služba: 387 761 911

info linka: 800 120 112, e-mail: 1.jvs@1jvs.cz
www.1jvs.cz

Když otočíte vodovodním kohoutkem, někdy se stane, že voda,
která z něho teče, má bílou barvu. Může Vás to znepokojit. Na tomto jevu
však nic znepokojujícího není. Příčinou bílého zabarvení je vzduch, roz-
puštěný nebo rozptýlený ve vodě v podobě mikroskopických bublinek,
který se za atmosferického tlaku v otevřené sklenici začne z vody po-
malu uvolňovat.

Nejčastější příčina tohoto jevu souvisí s tím, že některé vodovodní
kohoutky jsou vybaveny tzv. perlátory. Potom dochází k tomu, že voda te-
koucí z kohoutku je promíchána se vzduchem, a to v proporcích, které zá-
visí na stavu perlátoru (je-li pravidelně čištěn) a na průtoku odebírané vody.

Je zároveň možné, že se Vám občas stane, že se objeví bílé zabar-
vení vody poté, co byla na síti provedena oprava a síť je znovu uvedena
do provozu (je možné, že se do potrubí dostal vzduch). Tento jev trvá
pouze několik hodin. Pokud by přetrvával déle, nebo by se objevoval
pravidelně, informujete nás, prosím.  

Stejně jako v předchozích dvou letech bude i v roce 2007 významným rozsahem
pokračovat modernizace vozového parku Dopravního podniku. Již na jaře letošního
roku bylo uvedeno do provozu celkem 5 nových kloubových nízkopodlažních trolej-
busů Škoda 25 Tr Irisbus v ceně 66,45 mil. Kč a na podzim letošního roku bude uvedeno
do provozu celkem 6 nových kloubových nízkopodlažních autobusů Irisbus Citelis, kde
celková proinvestovaná částka dosáhne výše 47,64 mil. Kč. Celkové investiční náklady
na nákup nových dopravních prostředků dosáhnou v tomto roce částky 114,09 mil. Kč.  

Hlavním cílem modernizace vozového parku je zvýšení komfortu a bezpečnosti
přepravy cestujících včetně snadného přístupu pro osoby se sníženou hybností. Mezi
další velmi důležité aspekty modernizace patří snížení spotřeby pohonných hmot,
nákladů na opravy, vyšší ohleduplnost k životnímu prostředí a u trolejbusových vozidel
také nižší hlučnost.

Rozsáhlá vlna modernizace vozového
parku Dopravního podniku byla zahájena
již v roce 2005 pořízením celkem 5 mo-
derních nízkopodlažních bezbariérových
autobusů Irisbus Citelis a 3 nízkopodlaž-
ních bezbariérových trolejbusů Škoda 25
Tr Irisbus. Celkové investice v roce 2005
dosáhly výše 89,28 mil. Kč a část z této
částky ve výši 51,15 mil Kč byla finan-
cována na základě společného progra-
mu Statutárního města České Budějovice
a Dopravního podniku ze Strukturálních

fondů Evropské unie pod názvem „Cestujeme bez bariér – rozšíření specifického vo-
zového parku MHD České Budějovice“.

V roce 2006 pokračovala modernizace vozového parku pořízením 6 autobusů
Irisbus Citelis a 5 trolejbusů Škoda 25 Tr Irisbus a investiční náklady dosáhly výše
113,19 mil. Kč. Všechna nová vozidla jsou postupně nasazována na páteřní a nejvíce
vytížené linky, aby zajistila přepravu největšího početu cestujících.

Autobusy Citelis a trolejbusy Irisbus vycházejí ze společné platformy a mají
společný design. Mají zcela plochou podlahu přecházející před jednotlivými dveřmi
do prostorných platforem, které umožňují rychlejší nástup i výstup cestujících. Vozidlo
je skutečně dobře přístupné, což zvláště ocení osoby se sníženou hybností. Vnitřní archi-
tektura vozu byla koncipována tak, aby cestujícím umožnila naprostou volnost pohybu.
Ke zvětšení kabiny cestujících přispělo v neposlední řadě i odstranění vnitřních schodů
a vyvýšení. Mechanické komponenty nikterak nenarušují přepravní prostor pro cestu-
jící, kteří jistě ocení i dostatek prostoru v přední části vozu s velkoryse řešenou stře-
dovou uličkou. Autobusy Citelis a trolejbusy Irisbus jsou vozidla ve službách všech
občanů bez rozdílu. Vozy jsou vybaveny nájezdovou rampou pro invalidní cestující
a dále prostorem vyhrazeným pro vozíčkáře a místem pro slepeckého psa.

Cílem Dopravního podniku pro další roky je pokračovat v obnově vozového parku
a nabídnout tak zvýšený komfort přepravy stále většímu počtu cestujících. Jen tak může-
me dosáhnout vyšší atraktivity MHD pro obyvatele i návštěvníky města a snížit doprav-
ní zatížení našeho města.

Modernizace vozového parku 
Dopravního podniku města 
České Budějovice,  a .s . ,  
pokračuje i  v  roce 2007

Radniční nádvoří o prázdninách ožije 
Radniční nádvoří bude o letních prázd-

ninách patřit kultuře. Bazilika připravila
do těchto prostor vždy na středu pra-
videlný program, který se při nepříznivém
počasí přesune za radnici do kulturního
klubu Solnice. 

Vždy v 18 hodin si na své přijdou ze-
jména děti. Těšit se mohou například na
pohádku Syndibád od divadla Studna, při-
jede mezinárodní divadlo Karromato, di-
vadlo LUK zahraje pohádku O Palečkovi,
Malé divadélko z Prahy zahraje příběh
O Sněhurce a Studio dell’arte pro změnu
Dlouhého, Širokého a Bystrozrakého. Na
Sokolském ostrově se potom předvede kej-
klíř Vojtáno Vitorio s Kabinetem létajících
úžasností. Město přivítá ještě Divadlo Kufr
a divadelní spolek Františka Kreuzmanna. 

Vždy ve 21 hodin naváží na pohádkové
inscenace koncerty. Prvním účinkujícím
bude čtveřice písničkářů Two dollar bash -
mezinárodní kapela s vlastní akustickou
muzikou, žánrově zařaditelnou do trojúhel-
níku country - bluegrass - acoustic blues.
Po koncertě nikoho ani nepřekvapí, že tuto
kapelu najdete na největších hudebních
festivalech v Evropě, USA či Kanadě.

Jako druzí vystoupí 18. července Tara Fu-
ki, snová poetika v hudbě i textech nev-
šedního violoncellového dua. Dále Black
and West Cork Allstars, Colin Vearncombe
(Black) - zpěv, kytary, Fergus O'Farrell -
zpěv, Maurice Roycroft - accordeon/piano,
Marja Tuhkanen - housle, viola, Bertrand
Galen - violoncello, Camilla O'Sullivan -
zpěv, j.h., Paul Tiernan - kytary, zpěv.

Koncert kapely Blues session se usku-
teční 8. srpna. Jde o osmičlenné uskupení,
plné výtečných a ostřílených bluesmenů,
které dříve doprovázelo Petra Kalandru a ny-
ní hraje i nový vlastní repertoár.

Keltské a irské písničky o hospodách,
tuláctví, pivu a kořalce, a taky trochu o lás-
ce představí 15. 8. The Hogs a Václav Kou-
bek. Dámská skupina Yellow sisters vystou-
pí 22. 8. Jsou zvukovými iluzionistkami
a procházejí s lehkostí napříč žánry soulu,
funky, r'n'b, world music, jazzu a reggae.

Milovníci afrických rytmů si na své přij-
dou 29. srpna, kdy vystoupí Senegalci. Před-
vedou tradiční africký tanec, hudbu, zpěv
a contemporary dance. Vystoupí Ciré Béye
a Kaolack dance company Senegal, Libass
Guye - vynikající bubeník a perkusionista,
TiDiTaDe, Ba-to-cu a další. 

Francouzští učni na
praxi v Budějovicích

Na třítýdenní praxi do ČSAD Jihotrans
nastoupila ve čtvrtek 7. června osmičlenná
skupinka automechaniků z francouzského
Lorientu, partnerského města Českých Bu-
dějovic.

„Jsou to učni, které k nám po domluvě
vyslala lorientská radnice, jež školu zřizuje.
Jejich pobyt i praxe totiž velmi dobře za-
padá do programu Leonardo da Vinci, což
je evropský program na podporu inovací
a zvyšování kvality odborného vzdělávání,
jehož cílem je zdokonalovat odborné doved-
nosti mladých lidí i dospělých a zlepšovat
tak jejich zaměstnatelnost,“ vysvětluje ná-
městek primátora Rudolf Vodička.

Doplnil, že mezinárodní praxi pomáhal
zajišťovat magistrát úplně poprvé. „Věřím,
že české zkušenosti Francouzi zhodnotí
a budou se jim v zaměstnání hodit. V bu-
doucnosti bychom rádi zorganizovali re-
ciproční pobyt pro českobudějovické učně,“
dodal Vodička.

Dotazník se zaměří
na památky

V souvislosti s aktualizací Programu
regenerace městské památkové rezerva-
ce České Budějovice pro rok 2008 vy-
pracovali pracovníci odboru památkové
péče anketní dotazník, který by měl
prozkoumat zájem o finanční příspěvek
na obnovu kulturních památek.

„Dotazníky poskytujeme už několik
let a máme s nimi dobré zkušenosti.
Slouží jako jeden z podkladů pro aktu-
alizaci jednotlivých akcí v Programu re-
generace,“ vysvětlila náměstkyně primá-
tora Ivana Popelová s tím, že příspěvky
státní podpory jsou poskytovány za úče-
lem záchrany, zachování a zhodnocení
památek.

Nemůže je získat vlastník, který má
vůči státu dluhy. A nemohou být použity
ani na obnovu kulturní památky, nebo je-
jí části, pokud je součástí ručení k úvě-
ru, jenž není v řádném termínu splácen.

„Pro letošní rok máme připravenu
částku téměř 5,5 milionu korun, z toho je
1,5 milionu příspěvek od státu, ostatní
finance pak z městského rozpočtu,“ do-
dala Popelová.

Dotazník, který musí být vyplněný
a odevzdaný nejpozději do 1. září letoš-
ního roku, získají žadatelé na webových
stránkách města - wwwwww..cc--bbuuddeejjoovviiccee..cczz,
nebo přímo na odboru památkové péče.

Jihočeši podpořili
Sluníčkový den
Celorepublikovou veřejnou sbírku s náz-

vem Sluníčkový den pro opuštěné děti
a pěstounské rodiny, jež se konala koncem
letošního dubna také v Českých Budějo-
vicích, podpořili Jihočeši částkou přesahu-
jící pětatřicet tisíc korun.

Primátora města Juraje Thomu o tom
informovali představitelé Nadačního fondu
Rozum a Cit. „Celkově se letos v sedmde-
sáti městech České republiky podařilo vy-
brat přes milion a půl. Výtěžek bude podle
pořadatelů použit ve prospěch pěstoun-
ských rodin, které se ujímají opuštěných
dětí z dětských domovů, kde jich v sou-
časné době žije asi dvacet tisíc,“ dodal pri-
mátor.

Zdůraznil, že dík v této souvislosti patří
nejen samotným dárcům, ale také šikov-
ným studentům, kteří v roli dobrovolníků
příspěvky vybírali. Nadační fond za deset
let své činnosti pomohl více než 370 ro-
dinám částkou přesahující čtrnáct milionů
korun.



Vážení spoluobčané,

Statutární město České Budějovice v sou-
časné době připravuje nový Strategický plán roz-
voje města. Strategický plán se stane dlouhodo-
bým plánem rozvoje města a také usnadní přís-
tup města k finančním prostředkům ze zdrojů EU.

Je zcela zřejmé, že plánovat další směřování
města není možné bez znalosti názorů jeho ob-
čanů, obracím se na Vás touto cestou s výzvou
k aktivní spoluúčasti na přípravě tohoto do-

kumentu. Cílem dotazníkového šetření je zjistit Vaše potřeby, názory
a postoje k životu v našem městě. Podněty Vás všech pokládáme za
velmi důležité. Prostřednictvím Vašich odpovědí máte jedinečnou
příležitost ovlivnit budoucnost našeho města a podílet se na jeho
dalším rozvoji. 

Věřím, že se co nejvíce obyvatel našeho města do plánování jeho
rozvoje touto formou zapojí. Děkuji Vám za Váš čas, který  věnujete do-
tazníkovému průzkumu a v zastoupení všech kolegyň a kolegů, kteří
se na přípravě tohoto dokumentu podílejí, se těším na Vaše odpovědi. 

Mgr. Juraj Thoma, primátor města

DOTAZNÍK

Dotazníky jsou distribuovány Novinami českobudějovické radnice
do všech domácností. Pokud máte zájem o další výtisky, prázdné do-
tazníky jsou Vám k dispozici na níže uvedených ssbběěrrnnýýcchh  mmíísstteecchh,,
kkddee  vvyyppllnněěnnéé  ddoottaazznnííkkyy  mmůůžžeettee  ttaakkéé  ooddeevvzzddáávvaatt. Vyplněné dotazníky
můžete také zasílat poštou na adresu zpracovatele Strategického plánu
města: KKPP  pprroojjeekktt  ss..rr..oo..,,  RRiieeggrroovvaa  11775566//5511,,  337700  0011  ČČeesskkéé  BBuudděějjoovviiccee.

Je možné jej rovněž vyplnit a odeslat elektronicky na adresu
kkoottoouunn@@kkpppprroojjeekktt..cczz (formuláře jsou na wwwwww..kkpppprroojjeekktt..cczz – kliknutím
na banner nebo na wwwwww..cc--bbuuddeejjoovviiccee..cczz  – odkaz Strategický plán). 

Místa, kde lze vyplněné dotazníky odevzdávat (zde jsou k dispozici
i prázdné formuláře):

MMaaggiissttrráátt  mměěssttaa  ––  MMěěssttsskkéé  iinnffoorrmmaaččnníí  cceennttrruumm,,  
nnáámm..  PPřřeemmyyssllaa  OOttaakkaarraa  IIII..  ččíísslloo  11,,  22
MMaaggiissttrráátt  mměěssttaa  ČČ..  BBuudděějjoovviiccee,,  KKnněěžžsskkáá  1199
MMaaggiissttrráátt  mměěssttaa  ČČ..  BBuudděějjoovviiccee,,  JJeerroonnýýmmoovvaa  11
TTuurriissttiicckkéé  aa  iinnffoorrmmaaččnníí  cceennttrruumm  mměěssttaa,,  
nnáámm..  PPřřeemmyyssllaa  OOttaakkaarraa  IIII..  ččíísslloo  11,,  22
kkaanncceelláářř  DDoopprraavvnnííhhoo  ppooddnniikkuu  mměěssttaa,,  
NNááddrraažžnníí  11775599  ((MMeerrccuurryy  cceennttrruumm))
VVěěddeecckkáá  kknniihhoovvnnaa,,  LLiiddiicckkáá  11
IIGGYY  CCeennttrruumm,,  PPrraažžsskkáá  11224477//2244
OObbcchhooddnníí  ddůůmm  VVllttaavvíínn,,  FFrraannttiišškkaa  OOnnddřřííččkkaa  5522
NNáákkuuppnníí  cceennttrruumm  ČČttyyřřii  DDvvoorryy,,  MMiillaaddyy  HHoorráákkoovvéé  11449988

Dotazníkové šetření mezi občany města České Budějovice

JJaakk  ssee  VVáámm  žžiijjee  vv  nnaaššeemm  mměěssttěě
11..  VVee  kktteerréé  ččáássttii  mměěssttaa  bbyyddllííttee??  (Vyznačte křížkem)

a. Vnitřní město (historické jádro, Pražská čtvrť, 
Staroměstská čtvrť, Linecká čtvrť, Vídeňská čtvrť)

b. Sídliště: (Máj, Vltava, Šumava)
c. Vnější část města nebo příměstí (např. Rožnov, 

Kruml. předměstí, Nemanice, Suché Vrbné, Mladé, apod.)
d. Nemám zde stálé bydliště, pouze zde pracuji, 

chodím do školy

22..  CCoo  oossoobbnněě  ppoovvaažžuujjeettee  zzaa  nneejjvvěěttššíí  ppřřeeddnnoosstt  mměěssttaa,,  ccoo  ssee  VVáámm  nnaa
nněěmm  llííbbíí??

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

33..  CCoo  oossoobbnněě  ppoovvaažžuujjeettee  zzaa  nneejjvvěěttššíí  nneeddoossttaatteekk  mměěssttaa,,  ccoo  ssee  VVáámm  nnaa
nněěmm  nneellííbbíí??

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

44..  JJaakkýý  jjee  VVáášš  cceellkkoovvýý  ddoojjeemm  zzee  žžiivvoottaa  vv  ČČeesskkýýcchh  BBuudděějjoovviiccíícchh??
a. Jak jste spokojeni s místem Vašeho bydliště
b. Jak jste spokojeni s dostupností bydlení ve městě 

(ceny bytů, parcel a jejich dostupnost)
c. Jak jste spokojeni se stavem a rozsahem veřejných 

prostranství a zeleně
d. Jak jste spokojeni se vzhledem a péčí o památkové budovy
e. Jak jste spokojeni s čistotou města, úklidem 

veřejných ploch

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

55..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ssee  ssttaavveemm  žžiivvoottnnííhhoo  pprroossttřřeeddíí  vvee  mměěssttěě??
a. Jak jste spokojen/a se zajištěním likvidace a třídění odpadů
b. Jak jste spokojen/a s kvalitou ovzduší ve městě
c. Jak jste spokojen/a s hladinou hluku ve městě

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

66..  JJaakkýý  ddrruuhh  bbyyddlleenníí  pprreeffeerruujjeettee??
a. Byt ve vlastnictví
b. Nájemní byt
c. Družstevní byt
d. U rodičů
e. Rodinný dům
f. Jiný typ bydlení

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

77..  PPookkuudd  bbyy  VVáámm  bbyylloo  nnaabbííddnnuuttoo  ssrroovvnnaatteellnnéé  bbyyddlleenníí  aa  pprrááccee  vv  jjiinnéémm    
mměěssttěě,,  ppřřeessttěěhhoovvaallii  bbyyssttee  ssee??
a. Ano
b. Ne 

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

88..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ss  bbeezzppeeččnnoossttíí  vvee  mměěssttěě??
a. Jak jste spokojeni s prací městské policie
b. Jak jste spokojeni s prací Policie ČR
c. Jak jste spokojeni s celkovou bezpečností města 

(kriminalita, výtržnictví, vandalismus apod.)

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

JJaakk  hhooddnnoottííttee  ddoopprraavvnníí  ssiittuuaaccii  
vv  nnaaššeemm  mměěssttěě

99..  JJaakk  ssee  ddoopprraavvuujjeettee  ddoo  zzaamměěssttnnáánníí//šškkoollyy??
a. Osobním automobilem
b. Městskou hromadnou dopravou
c. Na kole
d. Pěšky
e. jinak

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

1100..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ssee  ssiillnniiččnníí  ddoopprraavvoouu  vvee  mměěssttěě??
a. Jak jste spokojen/a s průjezdností v dopravní špičce

(ráno, odpoledne)
b. Jak jste spokojen/a s četností a vedením linek MHD
c. Jak jste spokojen/a s množstvím parkovacích ploch 

ve městě
d. Jak jste spokojen/a s kvalitou komunikací 

(silnice, chodníky, křižovatky)

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

1111..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ss  ppooddmmíínnkkaammii  pprroo  ccyykklliissttiicckkoouu  aa  ppěěššíí  ddoopprraavvuu
vvee  mměěssttěě??
a. Jak jste spokojen/a s podmínkami pro dopravu na kole
b. Jak jste spokojen/a s podmínkami pro chodce

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

1122..  JJee  ppooddllee  VVááss  ddůůlleežžiittéé,,  aabbyy  mměěssttoo  bbyylloo  nnaappoojjeennoo  nnaa  ddáállnniiccii
aa  IIVV..  žžeelleezznniiččnníí  kkoorriiddoorr??

Ano
Ne

1133..  MMyyssllííttee  ssii,,  žžee  pprroo  nnaaššee  mměěssttoo  bbuuddee  ddůůlleežžiittéé  lleettiiššttěě??
Ano
Ne

1144..  MMyyssllííttee  ssii,,  žžee  bbyy  pprroo  mměěssttoo  bbyylloo  ppřříínnoossnnéé  ssppllaavvnněěnníí  VVllttaavvyy??
Ano
Ne

1155..  CCoo  ppoovvaažžuujjeettee  VVyy  oossoobbnněě  zzaa  nneejjvvěěttššíí  pprroobblléémm  mměěssttaa  vv  ssoouuvviisslloossttii
ss  ddoopprraavvoouu??

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

DDoossttuuppnnoosstt  sslluužžeebb  ppoo  oobbččaannyy

1166..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ss  ddoossttuuppnnoossttíí  vveeřřeejjnnýýcchh  sslluužžeebb??
a. Jak jste spokojen/a s dostupností mateřských školek 

a základních škol
b. Jak jste spokojen/a s dostupností středních a vysokých škol
c. Jak jste spokojen/a s dostupností základní zdravotní péče 

(praktický lékař, zubař apod.)
d. Jak jste spokojen/a s dostupností sociálních služeb 

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

1177..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ss  ddoossttuuppnnoossttíí  ddaallššíícchh  sslluužžeebb  aa  oobbcchhooddůů  vvee  mměěssttěě??
a. Jak jste spokojen/a s rozsahem a dostupností služeb pro 

občany a domácnosti (čistírny, opravny, kadeřnictví, 
pedikůra, prádelna apod.)

b. Jak jste spokojen/a s rozsahem a dostupností veřejného 
stravování (jídelny, restaurace, hostince apod.)

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

1188..  JJaakkýý  ddrruuhh  nnaakkuuppoovváánníí  vvee  mměěssttěě  pprreeffeerruujjeettee??
Velká nákupní centra (např. Globus, Kaufland apod.)
Maloobchodní prodejny, menší obchody

VVoollnnýý  ččaass  ((kkuullttuurraa,,  ssppoorrtt  aa  ssppoollkkoovvýý  žžiivvoott))

1199..  JJaakk  jjssttee  ssppookkoojjeenn//aa  ss  mmoožžnnoossttmmii  ttrráávveenníí  vvoollnnééhhoo  ččaassuu  vv  nnaaššeemm
mměěssttěě??

a. Jak jste spokojen/a s nabídkou kulturních akcí (kino, 
divadlo, koncerty, diskotéky, plesy apod.)

b. Jak jste spokojen/a s nabídkou sportovního vyžití (hřiště, 
stadiony, koupaliště, místa pro adrenalinový sport apod.)

c. Jak jste spokojen/a s nabídkou volnočasových aktivit pro
mládež (kroužky a kluby, hřiště, pískoviště a jiné plochy 
pro děti a mládež)

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

2200..  KKtteerréé  zzaařříízzeenníí  pprroo  vvoollnnýý  ččaass  VVáámm  vvee  mměěssttěě  nneejjvvííccee  cchhyybbíí??

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

PPrrááccee  aa  ppooddnniikkáánníí  vv  nnaaššeemm  mměěssttěě

2211..  JJaakk  ssee  ddíívvááttee  nnaa  mmoožžnnoossttii  pprraaccoovvnnííhhoo  uuppllaattnněěnníí  aa  ppooddmmíínnkkyy  pprroo
ppooddnniikkáánníí  vv  nnaaššeemm  mměěssttěě??

a. Jak jste spokojen/a s nabídkou pracovních míst ve městě
b. Jak jste spokojen/a obecně s podmínkami pro rozvoj 

podnikání ve městě
c. Jak jste spokojen/a s nabídkou ploch pro podnikání 

ve městě

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

2222..  JJaakkéé  hhllaavvnníí  oobboorryy  ppooddnniikkáánníí  ppoovvaažžuujjeettee  VVyy  oossoobbnněě  zzaa  ppeerrssppeekk--
ttiivvnníí  pprroo  mměěssttoo  ((nnaappřř..  ssttrroojjíírreennssttvvíí,,  cceessttoovvnníí  rruucchh,,  ppoottrraavviinnáářřssttvvíí,,
zzpprraaccoovváánníí  pprroodduukkttůů  aappoodd..??

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

RRoozzvvoojjoovvéé  pprriioorriittyy  mměěssttaa  ČČ..  BBuudděějjoovviiccee

2233..  KKtteerréé  oobbllaassttii  ppoovvaažžuujjeettee  pprroo  ddaallššíí  rroozzvvoojj  mměěssttaa  zzaa  kkllííččoovvéé??
Vyznačte křížkem (max. 3 možnosti – dle Vašich osobních priorit)

a. Tvorba podmínek pro bydlení
b. Vytváření nových pracovních míst
c. Zlepšování podmínek v sociální oblasti
d.  Rozšiřování a zkvalitňování podmínek 

pro volnočasové aktivity
e. Řešení dopravy 
f. Ochrana životního prostředí 
g. Péče o historické dědictví města 
h. Rozvoj cestovního ruchu

ch. Rozvoj školství
i. Rozvoj a rozšiřování zdravotních služeb
j. Řešení otázek bezpečnosti, snižování kriminality ve městě

Jiné? Uveďte, prosím:
.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

2244..  PPookkuudd  bbyyssttee  mměěll//aa  rroozzhhooddnnoouutt  oo  33  nneejjddůůlleežžiittěějjššíícchh  iinnvveessttiiccíícchh,,
kktteerréé  bbyy  mměěssttoo  mměělloo  rreeaalliizzoovvaatt,,  jjaakkéé  bbyy  ttoo  bbyyllyy??

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

DDooppllňňuujjttee  ččííssllaa  ddllee  uuvveeddeennéé  hhooddnnoottííccíí  šškkáállyy  ddoo  rráámmeeččkkůů  
nnaa  pprraavvéé  ssttrraanněě,,  nneenníí--llii  uuvveeddeennoo  jjiinnaakk::

11 - velmi spokojen/a 22 - stav je ucházející 33  - nespokojen/a

IIddeennttiiffiikkaaččnníí  úúddaajjee

Jsem: Muž Žena

VVěěkk::            VVzzdděělláánníí:: SSoocciiáállnníí  ppoossttaavveenníí::
15-18 Základní Student
18-25 Středoškolské Zaměstnanec
25-60 Vysokoškolské Podnikatel
61 a více Nezaměstnaný

PPrraaccuujjeettee  vv  ČČ..  BBuudděějjoovviiccíícchh  ččii  zzaa  pprraaccíí  ddoojjíížžddííttee  mmiimmoo  mměěssttoo??
Pracuji v Českých Budějovicích
Dojíždím za prací mimo České Budějovice

NNáásslleedduujjííccíí  úúddaajjee  nneejjssoouu  ppoovviinnnnéé..  PPookkuudd  jjee  vvššaakk  vvyyppllnnííttee,,  bbuuddeettee
zzaařřaazzeennii  ddoo  sslloossoovváánníí  oo  hhooddnnoottnnéé  vvěěccnnéé  cceennyy

Jméno a příjmení: .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

Adresa trvalého bydliště: .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

.. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..

PPrroo  vvýýhheerrccee  jjee  ppřřiipprraavveennoo  vvííccee  nneežž  110000  zzaajjíímmaavvýýcchh  cceenn  ((nnaappřř..
ppeerrmmaanneennttnníí  vvssttuuppeennkkyy  ddoo  mměěssttsskkýýcchh  ssppoorrttoovvnníícchh  aa  kkuullttuurrnníícchh
zzaařříízzeenníí,,  eennccyykkllooppeeddiiee  aa  kknniihhyy  oo  mměěssttěě  aa  ddaallššíí  hhooddnnoottnnéé  cceennyy))..

11..
22..
33..

Souhlasím s poskytnutím uvedených osobních dat



NOVINY ČČESKOBUDĚJOVICKÉ RADNICE

Máte zájem, aby Vaše nemovitost byla řádně spravována a tím bylo vytváře-
no prostředí pro spokojené bydlení? 

To vše Vám nabízí SPRÁVA DOMŮ s.r.o. České Budějovice, kde jediným
společníkem a vlastníkem je zakladatel - statutární město Č. Budějovice.

SPRÁVA DOMŮ s.r.o. v roce 1998 zřídila provozovnu služeb poskytující
administrativně-ekonomický, daňový, právní a technický servis, v němž jsou ob-
saženy veškeré potřebné úkony pro zabezpečení plynulého a optimálního chodu
spravování majetku družstev, společenství vlastníků a dalších právních subjektů
vlastnících nemovitosti, a to i mimo území města Č. Budějovice.

Provozovna služeb vybudovala svou činnost na odborných zkušenostech
svých pracovníků a v současné době pečuje o cca 210 domů s počtem 6 100 by-
tů včetně nebytových prostor, kde poskytujeme v plné šíři služby výše uvede-
né.V neposlední řadě si uvědomujeme, že bydlení je velmi citlivá sféra, kde je
zapotřebí vytvářet prostředí skutečného domova, k čemuž nemalou měrou při-
spívají dobré mezilidské vztahy. I to je naší snahou přispívat svým působením
k vytváření optimálních podmínek bydlení. SPRÁVA DOMŮ s.r.o. souběžně
s touto uvedenou činností zajišťuje správu domů, bytů a nebytových prostor
v majetku města Č. Budějovice.

K rozšiřování, nabývání a výměně nových zkušeností nám přispívá i členství
v Asociaci správců nemovitostí, jehož místopředsedou je ředitel naší společ-
nosti. Naší strategií je poskytování kvalitních a přitom cenově zajímavých služeb
s dalším rozšiřováním spektra služeb s přihlédnutím k požadavkům našich
současných i budoucích klientů. Příkladem rozšiřování služeb je zavedení nové
služby od roku 2006 v oboru měření TUV a SV, kde zabezpečujeme kompletní
servis - instalaci, výměnu vodoměrů dle platných předpisů, zajišťování odečtů
a následné vyúčtování spotřeby TUV a SV pro jednotlivé byty. 

Naše společnost se těší na spolupráci s lidmi, kteří očekávají odbornost,
solidnost a úspěšné řešení problémů v oblasti bydlení.

SSaammssoonnoovvaa  kkaaššnnaa  

jjee  ppřřiipprraavveennaa  nnaa  lleettnníí  sseezzoonnuu

1. JVS a.s.

Váš provozovatel vodovodů a kanalizací

Severní 8/2264, 370 10 České Budějovice
nepřetržitá havarijní služba: 387 761 911

info linka: 800 120 112, e-mail: 1.jvs@1jvs.cz
www.1jvs.cz

Evidence vozidel
hledá optimální systém

Více než čtvrt roku funguje v oddělení
evidence vozidel českobudějovického ma-
gistrátu v Kněžské ulici č. 19 nový systém
při odbavování klientů. Každý občan do-
stane nejprve pořadové číslo a zároveň je
jeho žádost zaevidována pod přiděleným
číslem jednacím a postupně odbavována.

„Podařilo se nám tak eliminovat zná-
mé nešvary, kdy si někteří klienti vybírali
najednou i několik desítek lístků, a tím blo-
kovali ty ostatní, kteří na tento nerovný
přístup samozřejmě hlasitě poukazovali.
Dnes máme daleko lepší přehled o tom, ko-
lik žádostí denně úřednice vyřídí, a o dal-
ších podrobnostech,“ říká vedoucí odboru
dopravy a silničního hospodářství Jaroslav
Mráz.

Další novinkou na tomto frekventova-
ném pracovišti je nedávná instalace pří-
stupového zařízení před přepážkou výdeje
pořadových lístků, které zamezuje před-
bíhání a umožní každému relativní klid
a nezbytný prostor při vlastním podání
žádosti. „Spokojeni ale pořád nejsme.
Optimální systém na evidenci, který by
vyhovoval úplně všem a lidé nemuseli stát
zbytečné fronty, teprve hledáme. V této
souvislosti uvažujeme kromě jiného o mož-
nosti instalovat do objektu elektronický
displej. Ten by ukazoval průměrnou a ak-
tuální čekací dobu, čili lidé by mohli využít
čas k vyřízení jiných záležitostí. Další mož-
ností je sledování tohoto stavu na inter-
netu či přímo internetové objednání,“ uved-
la náměstkyně primátora Ivana Popelová.

„V období změněného systému odba-
vování žádostí, to je od 12. února do 18.
května 2007, bylo v registru vozidel prove-
deno 14 423 změn, čemuž odpovídá 10 970
vyřízených žádostí,“ dodává vedoucí oddě-
lení evidence motorových vozidel Ladislav
Hostěnský s tím, že množství vyřízených
žádostí je v porovnání se stejným obdobím
loňského roku vyšší, což připisuje mimo
jiné i k faktu, že byly rozšířeny úřední ho-
diny, a to v úterý a v pátek od 8.00 do 14.00.

Imigrantům se nebráníme a vítáme je, ale musejí být pro město přínosem
Integrace zahraničních přistěhovalců

v našem městě a kraji musí směřovat -
a to dlouhodobě - k jejich ekonomické so-
běstačnosti a společenskému začlenění.
Rada města na návrh sociální a bytové ko-
mise schválila již v minulosti jisté pod-
mínky pro přijímání azylantů – především
jejich zaměstnavatelnost, tedy zda mají
patřičné vzdělání a kvalifikaci, které jim
umožní uplatnit se na našem trhu práce
a nebudou tedy zařazeni mezi uchazeče
o různé sociální podpory.

Pokud splňují tyto předpokládané pod-
mínky, je jim vyhověno. Město se jejich
přijímání nebrání a je schopno jim v ome-
zeném množství nabídnout ubytování,
doporučit zaměstnavatele a současně je za-
řadit do bezplatného kurzu českého jazy-
ka. Předpokládáme, že imigranti budou
pocházet z prostředí podobného evrop-
skému - měli by tedy respektovat nejen
práva, ale i historické a kulturní tradice
země, ve které se rozhodli žít. Pokud se
někdo rozhodne pro život v evropském

státě s jeho sociálními výhodami, relativ-
ní svobodou a možnostmi, které tento život
nabízí, měl by také přijmout i určitá pří-
padná omezení, která život v tomto kon-
krétním státě přináší. Domníváme se, že to
platí pro kterýkoli stát světa.

Město České Budějovice se v této pro-
blematice ztotožňuje s místopředsedou
vlády a ministrem práce a sociálních věcí
Petrem Nečasem, který předložil na jed-
nání vlády zprávu o realizaci pilotního pro-
jektu s názvem „Výběr kvalifikovaných
zahraničních pracovníků v roce 2006
spolu s návrhem dalších změn v uvede-
ném projektu“. Tento pilotní projekt je
novým pozitivním přístupem České re-
publiky k přistěhovalecké politice. Jeho
úkolem je vyzkoušet nastavení výběro-
vých kritérií, administrativní postupy
a další mechanismy včetně technických
možností ke konečnému rozšíření na
všechny třetí země. Vyjadřuje vstřícnější
přístup k legálnímu přistěhovalectví, kte-
ré by mohlo v budoucnu umožnit příliv

potřebných pracovních sil a tím postupně
zmírňovat problémy se stárnutím české
populace. Současně je však třeba podotk-
nout, že pokud bude mít ČR opravdový
zájem o získávání odborníků ze třetích
zemí, bude jim muset nabídnout více, než
nabízí dosud.

Při řešení problému přijímání azylantů
je třeba si brát poučení ze zemí, kde s po-
dobnou problematikou mají jisté zkuše-

nosti. Jde zejména o přistěhovalecké ko-
munity ve městech ve Francii, Velké Britá-
nii a Německu. Byli jsme v nedávné době
svědky jejich radikalizace např. ve Francii,
ale i dalších zemích. Nepokoje byly způsobe-
ny zejména jejich sociálními problémy, ne-
zaměstnaností a nevzdělaností.

Vzhledem k potřebě kvalifikovaných
pracovníků na našem pracovním trhu
a kvůli stárnutí populace není nutné se

bránit přistěhování jistého počtu azylantů.
Měli bychom však přitom klást důraz na
jejich vzdělání a zejména podporovat při-
stěhovalectví produktivních imigrantů
a nikoliv těch, kteří budou závislí na so-
ciálních dávkách.

Ivan Mánek, 
předseda sociální komise rady města 

Změny navržené
městem 

Č. Budějovice 


